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Tveganje za varno gradnjo je preveliko
Takšno je sporočilo komisije za ponovno presojo ekoloških

vidikov urbanistične ureditve industrijske cone VP 1/2 Rud-
nik (v tej coni je problematična Polikemova investicija) - ko-
misije. ki jo je mestni izvršni svet imenoval spomladi letos in
katera je svoje poglobljeno in izčrpno delo zaključila pred
dnevi. O svojem delu je že poročala mestnemu izvršnemu
svetu, Republiški komite za varstvo okolja in urejanje proslo-
ra. ki od maja vodi ponovni postopek, pa bo njeno mnenje
upošteval kot strokovno izvedensko.

Na tiskovni konferenci. ki jo je omenjeni republiški organ
sklical 17. julija. je bilo poleg ie omenjenega slišati, da
neposrednih krivcev oziroma odgovornosti ob celovitem pre-
tresu doscdanjih postopkov pravzaprav ni. V skoraj desetlel-
nem obdobju priprav na to gradnjo se je namreč izkazalo. da •
je šlo za sicer dober namen, da se ob komunikadjskih poleh
(vpadnica, železnica) v mestu Ljubljani nameni lokacija. kjer
bi tovrstne snovi - bolj in manj nevarne - skladišiili pri
čemcr bi morda zagotavljali tudi učinkovitejši nadzor.
A v pretečenem času se je ta dober namen, upoštevaje tudi
našo in družbeno večjo ekološko osveščenost, izkazal kot
slaba rešitev. Kot žc rečeno po že znani odločbi iz meseca
maja v celoti vodi povsem na novo vse postopke prav ta
republiški organ, ki je sklenil kot stranke v postopku upošte-
vati tudi prizadete KS. V tem času so se na Polikemovem
gradbišču - pa tudi sicer v vsej industrijski coni nadaljevala
nekatera dela (kanalizacija, električna napeljava. zaščitna
mreža) z namenom, da sc kompleks kot tak zavaruje. Rcpu-
bliški upravni organ jc bil tisti. ki je to odločbo izdal. prizade-
te KS pa je niso prejele zaradi česa so sprožile upravni spor
s tožbo na Vrhovnem sodišču SR Slovenije. Z ozirom na to.
da je precej vprašanj o tem, ali KS Peruzzi m Rudnik (samou-
pravni organi in DPO so odstopile v začetku leta) sploh ie
obstajata, je Republiški komite za zakonodajo posredoval
mnenje OK SZDL. V njem je zapisano: KS lahko uresničuje
svoje funkcije le prek svojih organov. V primeru, ako pride
do prenehanja delovanja organov (bodisi z odstopom ali na
drugačen način) KS ne more opravljali svojih funkcij. vendar
pa zaradi tega še ne preneha obstajati nili kot samoupravna
skupnost niti kot pravna oseba. Z ozirom na to, da je ta
odstop organov KS po svoji naravi predvsem politično in ne

pravno vprašanje. pomeni, da je možno problem delovanja
KS rešiti samo z ustrezno politično aktivnostjo.

Poročilo omcnjene strokovne komisije bomo v naslednji
številki našega glasila (27. septembra) v celoti objarili, zato
povzemamo le ključne ugotovitve:

- z bistvenimi projekmimi in tehnoloSkimi spremembami
oziroma dopolnilvami in ustrezno organizacijo dela ter stro-
kovnim nadzorom je možno doseči precej višjo stopnjo varno-
sti pri normalnem delovanju skladišia kot je doseženo po
sedanjem projektu LIZ - inženiringa za prvo etapo prve faze

- v slučaju večje nesreče, ki bi jo lahko povzročii človcški
faktor ali izjemen naravni pojav (poplave, potres) - prebival-
stva bližnje okolice in Ljubljane ne bi bilo mogoče obvarovati
pred učinkj zdravju škodljivih in strupenih snovi

- komisija ponovno opozarja na neugodne danosli. ki
negativno vplivajo na skledišfenje nevarnih snovi v industrij-
ski coni Barje, pri čemer velja izpostaviti neugodno geološko
sestavo barjanskih tal

- ker stoji ta objekt na seizmičnem področju, bi morala
biti zanj že pred pričetkom projektiranja narejena jtudija
ocene potresne nevarnosti in ogroženosti. Skoraj zanesljivo
je, da je protipolresna dimenzioniranost v sedanjem projektu
prenizka

- zaradi neugodnih hidroloSkih razmer velja zaradi seda-
njih in bodočih posegov na barju (stanovanjska soseska.
industrijska cona) izdelati obsežno študijo o vplivu posedanja
na režim površinskih in podzemnih voda

- glede na izredno majhno prezračenost oziroma prevetre-
nost na barju, je komisija opozorila na veliko verjetnost. da bi
v primeru nesreče jugovzhodni veter zanaSal proti Ljubljani
strapeni oblak, pri čemer bi bilo ogroženo cclotno mesto

- v primerih opisanih večjih nesreč pa so posledice lahko
takega značaja, da komisija ne more prevzeti odgovornosti z?
navedene rizike na tej lokaciji.

Na potezi so torej republiški organi. Ko boste spoštovani
bralci prejeli to številko našega glasila, se bo že pričela
lokacijska obravnava za Polikem, ki jo je Republiški komite
za urejanje prostora in varstvo okolja sklical za 6. september.
O tem pa več v naslednji št^Uki naSega glastla.
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